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Voorwoord van de voorzitter
Het gaat goed met de Branchevereniging 
voor Recycling, Breken en Sorteren. De 
koers die wij varen op de woelige circulaire 
oceaan wordt door onze leden, donateurs 
en de maatschappij gewaardeerd. Uiteraard 
is er altijd ruimte voor verbetering en als 
vereniging zijn we altijd blij wanneer leden 
opstaan en het initiatief nemen om het 
kompas te verzetten. Dit is ook de manier 
van besturen waar de leden en donateurs 
van de vereniging behoefte aan hebben. 
Ultimo 2024 telde de vereniging 53 leden en 
20 donateurs, een licht stijgend aantal ten 
opzichte van de voorgaande jaren.. 
Het secretariaat van de vereniging onder-
steunt de leden, het bestuur en de techni-
sche werkgroepen op verschillende vlakken, 
en ook voor het secretariaat geldt dat een 
stabiele organisatie is die de leden gevraagd 
en ongevraagd voorzien van advies en 
ondersteuning.
De uitdagingen die de recyclingbranche 
heden ten dage heeft zijn bijna niet meer 
op één hand te tellen. In dit jaaroverzicht 
zult u er een aantal zien passeren, van het 

verkrijgen 
van vergun-
ningen en het 
creëren van een 
gelijk speelveld tot 
handhaving en financiële zekerheidstelling 
voor recyclingbedrijven.
Als branchevereniging is BRBS Recycling 
één van de gesprekspartners van de minis-
teries van Infrastructuur en Waterstaat, 
Volkshuisvesting en Ruimtelijke Ordening, 
Economische Zaken en Groene Groei in het 
algemeen en dé gesprekspartner als het 
gaat om de recycling van bouw- en sloop-
afval. Daar waar individuele bedrijven door-
gaans moeilijk door de bureaucratie heen 
komen is de branchevereniging bij uitstek 
de partij die als gesprekspartner voor de 
gehele branche kan optreden.
Dit doen we al heel lang. In 2025 bestaat 
onze vereniging 45 jaar, nog geen jubeljaar, 
maar wel een getal om trots op te zijn. Als 
vereniging blijven wij ons inzetten voor 
goede en heldere wet- en regelgeving en 
het beperken van ongelijkheden, nu en in 
de toekomst. 

Bestuur
Tijdens de Algemene Ledenvergadering 
van 11 december 2024 is Peter Lamers 
(Van de Beeten) opnieuw gekozen als 
bestuurslid van BRBS Recycling. Tevens 
zijn Tijn Koppelman (AVG) en Wilco 
Sinke (Sinke Groep) gekozen tot nieuwe 
bestuursleden. Er werd afscheid geno-
men van Ramon Janssen die de bestuurs-
functie niet meer kon combineren met 
de drukke werkzaamheden als gevolg 
van de enorme groei van zijn onderne-
ming.
Tevens is Ronald Balvers (GP Groot/Sor-
tiva) bereid gevonden de functie van 
vicevoorzitter/secretaris op zicht nemen. 
De functies van voorzitter en penning-
meester respectievelijk Mark Kuijken 
(Milieu Service Brabant) en Sandor Kar-
reman (Renewi) blijven ongewijzigd door 
hen ingevuld worden. 
Met deze aanpassingen is het bestuur 
van BRBS Recycling weer compleet en 
klaar om de vereniging op een goede 
manier te blijven leiden.



Technische Werkgroep Breken
Binnen het puinbreken waren veel dossiers 
onder de aandacht. Soms bestaat de per-
ceptie dat het alleen draait om BRL 2506 
maar de hoeveelheid dossiers die onder de 
aandacht zijn fors is en kunnen veel impact 
hebben op de sector. Een continue zoek-
tocht naar leden die een bijdrage willen 
leveren aan de Technische Werkgroep 
Breken was daardoor steeds onderdeel van 
de agenda.
De benodigde inspanningen die volgen 
uit veelal nieuwe regelgeving die verband 
houdt met de recycling- en breeksector zijn 
zo groot dat aan de positieve agenda van 
circulariteit, kwaliteit en hoogwaardigheid 
soms maar weinig aandacht kan worden 
geschonken. Toch is dit ook een wens die 
vanuit leden naar voren is gekomen en die 
nadrukkelijker op de agenda is gezet.

Beton onder de weg: 
aanpassing Standaard 
RAW Bepalingen
Het CROW is een commissie funderingsma-
terialen gestart voor herziening van het 
betreffende hoofdstuk in de Standaard 
RAW Bepalingen. Een eerste resultaat waar 
ook BRBS Recycling een belangrijke rol in 
speelde is dat beton als funderingsmate-
riaal uit de RAW wordt gehaald om zo te 
bewerkstelligen dat er meer beschikbaar 
komt voor toepassing in beton. Op de ach-
tergrond blijft het wel mogelijk om dit voor 
te schrijven (dat kan een bestekschrijver 
altijd), maar het wordt wel lastiger.
Deze commissie pakt ook andere onderwer-
pen aan, dus zal worden gecontinueerd in 
2025. Zo worden de regels voor de samen-
stelling aangepast aan de Europese eisen 
(iets waar BRL 2506 al op vooruitloopt) en 
wordt er gewerkt aan functionele eisen 
en aan mengsels met minder beton in het 
menggranulaat. Een struikelblok is dat er 
proefvakken nodig zijn voor de onderbou-
wing van de aangepaste regels en die zijn 
schaars.

BRL 2506
Wijzigingsblad 
minder verontreinigingen
BRL 2506 is van permanente aandacht. 
Naast enkele interpretatiepunten 
is vooral het Wijzigingsblad voor 
implementatie van strengere eisen 
voor verontreinigingen en plastic 
aandachtspunt geweest. Dit blad 
is nu gereed en wachten is op 
publicatie in de Staatscourant, 
waarschijnlijk medio 2025. 
Omdat het ministerie van IenW 
gedurende het traject aangaf 
geen wetenschappelijke basis te 
zien voor strengere eisen, mag het 
wel als succes worden gezien dat de 
sector op eigen kracht deze maatregelen 
heeft doorgezet, wat aantoont dat geor-
ganiseerde bedrijven de kwaliteit van het 
product serieus nemen.

Stand van zaken 
ILT actie en grond in puin
2024 heeft het gehele jaar in het teken 
gestaan van de actie van de Inspectie Leef-
omgving en Transport (ILT) inzake naleving 
BRL 2506. In korte tijd had ILT deze actie 
vernauwd tot een controle op de bijmen-
ging van grond in het te verwerken puin. 
Ten overvloede zij vermeld dat grond in 
puin niet gewenst is en dat BRL 2506 dit 
ook aangeeft. De interpretatie van het ILT 
echter ging veel verder dan dat: zij had twij-
fels bij de gehele fijne fractie. ILT heeft na 
lang praten ingezien dat haar missie niet 
gegrond was op een goede interpretatie 
van regelgeving, iets wat ook door RWS/
Bodem+ werd geconstateerd. Daarmee is 
deze actie nog niet ten einde, want er zijn 
nog gesprekken aangekondigd en BRL 2506 
behoeft verduidelijking over de regels voor 
grond. Daarmee moeten excessen (die toch 
wel optreden in de praktijk) in de toekomst 
worden voorkomen.

Brainstorm
Op voorstel van BRBS Recycling is een 
brainstorm gestart over de robuustheid 
van BRL 2506. Sommige instanties, zoals 
ILT, geven er blijk van erg weinig vertrou-
wen te hebben in het certificaat. Anderzijds 
wordt er vanuit de branche zelf ook veel 
ongenoegen vernomen over naleving van 
het certificaat en kwaliteit van producten. 
Een eerste notitie is geschreven, maar het 
proces om tot verandering te komen zal 
waarschijnlijk vrij lang zijn. Als er leden zijn 
die hierbij betrokken willen zijn of input 
willen geven dan is dat welkom. In 2025 
zal dit verder worden opgepakt.

BRL 2508
In 2024 is de laatste hand gelegd aan BRL 
2508, een nieuwe BRL voor mengsels voor 
grondstoffen voor beton. In principe is dit 
een eenvoudige BRL die als basis heeft 
grondstoffen die via andere certificaten al 
aantoonbaar geschikt zijn voor beton. BRBS 
Recycling heeft binnen deze BRL vastge-
houden aan haar standpunt dat alleen vrij 
toepasbare grondstoffen (volgens bijlage 
A van de Regeling bodemkwaliteit) toepas-
baar zouden moeten zijn in deze mengsels. 
Dit als uitgangpunt voor circulariteit van 
de betonstroom op lange termijn. Mooi 
uitvloeisel hiervan is dat het Circulair Mate-
rialen Plan dit marktsignaal heeft opgepakt 
in nationaal vorm te geven beleid.



Ledenbijeenkomsten

Regio bijeenkomsten
In het voor- en najaar worden traditioneel 
de regiobijeenkomsten georganiseerd bij 
leden of donateurs. In 2024 werden de 
regio-overleggen onder andere verzorgd op 
de locaties van WEEE NL in Apeldoorn, Recy-
cling Kombinatie REKO in Rotterdam, Van 
de Beeten in Veghel en bij Attero in Tilburg. 
In 2024 jaar zijn de voorjaarsbijeen-
komsten beter bezocht dan 
de najaarsbijeenkomsten. 
In de bijeenkomsten 
kwam naar voren 
dat veel recy-
clingonderne-
mers zich 
z o r g e n 

maken over het gat tussen beleidsmakers 
en ondernemers dat steeds groter lijkt 
te worden. Discussies over de milieuver-
klaring, grond in puin, ZZS, PFAS en het 
besluit melden en de onduidelijke of niet 
realistische wet- en regelgeving hierom-
trent voerden de boventoon. Ook het 
onderwerp Financiële Zekerheidstelling 
voor afval- en recyclingbedrijven bleef in 
2024 de gemoederen bezighouden. Desal-
niettemin blijven de regiobijeenkomsten 

een goede gelegenheid voor de 
leden om elkaar te ontmoeten 

en ervaringen uit te wisse-
len. Zoals altijd werden 

de regiobijeenkomsten 
afgesloten met een 

borrel en diner bij 
lokale restaurants.

Centraal Overleg
Het Centraal Overleg dat in 2024 op 19 
juni plaats vond stond vooral in het teken 
van kwaliteit. Met de Olympische Spelen 
in Parijs in het vooruitzicht werd het jaar-
lijkse Centraal Overleg dit jaar gehouden op 
Sportcentrum Papendal in Arnhem. Michiel 
Gadella, senior adviseur Bodem+ bij Rijks-
waterstaat; Marco de Kok, product mana-
ger bij SGS Intron Certificatie en René van 
Lieshout, Debby Schouten (beiden ODBN) 
en Edwin Daemen (OMWB) behandelden 
de ontwikkelingen binnen de afval- en 
recyclingbranche en de sloopsector.
Michiel Gadella schetste de complexe ver-
houdingen tussen het Besluit bodemkwa-
liteit en de komst van de Omgevingswet, 
de functie en het belang van de Milieu-
verklaring bodemkwaliteit, de regeling 
bodemkwaliteit 2022 en lichtte de prakti-
sche aspecten toe.
Marco de Kok benadrukte dat een goed cer-
tificeringsschema voorkomt dat er middels 
verschillende en soms niet-geverifieerde 
certificaten allerhande vormen van green-
washing worden gefaciliteerd die concur-
rentievervalsing in de hand werken.
René van Lieshout en Debby Schouten hiel-
den de hand van een aantal voorbeelden uit 
de praktijk een opiniepeiling onder de aan-
wezigen in de zaal waarbij door hand opste-

Technische Werkgroep Sorteren
De Technische Werkgroep Sorteren heeft 5 bijeenkomsten georganiseerd in 2024. Deze 
vergaderingen vonden ook in 2024 afwisselend plaats op het verenigingskantoor en bij 
leden van de TWS. Met name de vergaderingen bij de leden geven een extra dimensie 
aan de onderwerpen die ter discussie staan. In 2024 was de TWS te gast bij Venus 
Containers in Maarssen en bij Van den Noort in Dongen. De Technische Werkgroep 
Sorteren heeft in 2024 voortgeborduurd op de agenda die in 2023 opgesteld is en 
waarmee verschillende onderwerpen met prioriteit behandeld worden. Voor één van 
die onderwerpen, sorteerzeefzand, is een specifieke ad-hoc werkgroep opgericht om 
dit restproduct uit het bouw- en sloopafvalsorteringsproces verder onder de loep te 
nemen.
Een ander onderwerp dat in ruimte mate behandeld is de totstandkoming van een 
instrument waarmee kan worden voorkomen dat recyclebaar afval wordt verbrand in 
een afvalverbrandingsinstallatie (AVI). Dit heeft er toe geleid dat er, in aanvulling op 
een eerder rapport van BRBS Recycling uit 2022, in opdracht van Rijkswaterstaat een 
rapport over de mogelijkheid om certificering middels een BRL (Beoordelingsrichtlijn) 
in te voeren door BRBS Recycling is opgemaakt en ingediend.

Technische Werkgroep 
Circulaire Economie
De prioritering van circulaire grondstoffen 
is van groot belang voor het behalen van 
een Circulaire Economie. Dit statement 
benadrukt dat sorteerders en recyclers zich 
moeten gaan profileren als dé ondernemers 
die de “Transitie naar Grondstoffenprodu-
cent” vorm geven. De recyclingsector heeft 
de potentie om een cruciale rol te spelen 
in de circulaire economie. Met strategische 
stappen kan de sector zich beter positio-
neren en de transitie van afvalverwerker 
naar grondstoffenproducent realiseren. Een 
betrouwbare overheid en een lange termijn 
visie zijn hierbij essentieel. De werkgroep 
heeft het bestuur geadviseerd om deze stra-
tegische richting te ondersteunen en verder 
uit te laten werken binnen de werkgroep.



ken kon worden gestemd of een bepaalde 
visueel weergegeven partij mag worden 
gebroken of niet mag worden gebroken. 
De aanleiding voor deze aanpak was om 
een gelijk speelveld voor alle brekers te 
benadrukken en de recyclinggranulaten 
naar een hoger kwaliteitsniveau te krijgen. 
Dit leidde tot levendige discussies over het 
verschil tussen theorie en praktijk. Uitein-
delijk was de uitkomst dat ook (of juist) de 
voorkant van de keten meer verantwoor-
delijkheid moet nemen ter voorkoming van 
het aanbieden van inferieur materiaal aan 
een puinbreker.

Het programma werd afgesloten door 
oud-scheidsrechter en thans opiniepeiler 
Maurice de Hond. Na een korte uiteenzet-
ting van de ontwikkelingen en het gedrag 
van de kiezers in de verkiezingsperiode van 
de afgelopen Tweede Kamerverkiezingen 
werden de aanwezigen meegenomen in 
de wereld van Artificial Intelligence en de 
enorme impact die dit op de recyclingbran-
che kan hebben. 
Zoals altijd werd na afloop van de bijeen-
komst verder gepraat onder het genot van 
een drankje en een hapje in de dug-out Bar.

Algemene Ledenvergadering
De algemene ledenvergadering is dit jaar gehouden op woensdag 13 november in 
Gorinchem. Na afloop van het Recyclingsymposium en de bijbehorende lunch zijn de 
aanwezige leden geïnformeerd over de verenigingsfinanciën, de ontwikkelingen in het 
voorgaande jaar en de bestuurswisselingen en actualisatie van de verenigingsstatuten 
en het huishoudelijk reglement. Vanwege het ontbreken van een quorum vond de 
stemming enkele weken later plaats ten kantore van de Theo Pouw Groep in Utrecht. 
De voorgenomen bestuurswisseling, de actualisatie van de verenigingsstatuten en de 
het huishoudelijk reglement zijn alsnog unaniem aangenomen waardoor de vereniging 
verder voorbereid is op de toekomst. 
Zoals gebruikelijk werd de Algemene Ledenvergadering afgesloten met een diner.

Communicatie

BEwerken en BEwerken.online
Hét kennisplatform voor de afval- en recy-
clingindustrie, BEwerken, bestond in 2024 
25 jaar. Het kwartaalblad dat door BRBS 
Recycling gratis wordt verspreid onder haar 
leden en donateurs alsmede op verzoek 
gratis wordt verstuurd naar beleidsamb-
tenaren, andere brancheorganisaties, mili-
euorganisaties en overige belangstellenden 
verscheen in december voor de 100e keer. In 
de 4 uitgaven van 2024 is uitgebreid terug-
geblikt op de afgelopen 25 jaar en konden 
we constateren dat veel onderwerpen van 
toen nog steeds actueel zijn. De online 
versie van BEwerken wordt steeds vaker 
geraadpleegd hetgeen duidelijk merkbaar 
is aan de reacties die via de digitale snel-
weg binnenkomen. De glossy uitgave van 
BEwerken houden we natuurlijk in ere en 
we hopen op een 50 jarig jubileum van het 
herkenbare magazine dat op de verschil-

lende leestafels van de leden, donateurs 
en andere supporters van BRBS Recycling 
te vinden is.

Publicaties
In 2024 is er hard gewerkt aan een publi-
caties over monitoring van secundaire 
grondstoffen en de invoering van een 
BBW (Best Beschikbare Werkwijze) voor 
bouw- en sloopafval. De verwachting is 
dat deze rapporten in 2025 zullen worden 
gepubliceerd.

Het Recyclingsymposium
In 2024 werd alweer voor de 12e keer het 
Recyclingsymposium georganiseerd. In de 
Next-Level zaal van de Evenementenhal te 
Gorinchem kwamen leden en donateurs 
van Water Alliance, VERAS en BRBS 
Recycling alsmede kennishouders 
en geïnteresseerden in de sloop- 
en recyclingbranche tezamen 
om getuige te zijn van 
lezingen door VNO-
NCW, het Ministerie 
van Infrastructuur 
en Waterstaat, 
Het nationaal 
Klimaatplat-
form en het 
P l a n b u r e a u 

voor de Leefomgeving. In het tweede 
gedeelte van het symposium was er ruimte 
voor een paneldiscussie over het project Cir-
culair Slopen en Hoogwaardig Hergebruik 
dat door het Ministerie van Volkshuisves-
ting en Ruimtelijke Ordening wordt gefa-
ciliteerd. Aan de hand van dagvoorzitter 
Harry Dijkema werden een aantal stellingen 
door experts van Veras, Stichting SVMS en 
BRBS Recycling in een levendige discussie 
met het publiek en 
uitgediept.



Beleid

Financiële zekerheidstelling
In 2024 zijn pilots gestart om aan de hand 
van een IPO verband opgestelde handrei-
king en genoemde beleidsregels bij diverse 
afvalverwerkingsbedrijven financiële zeker-
heid te stellen. Voor het vaststellen van de 
hoogte van het bedrag is het bevoegd 
gezag vrij om daarvoor beleidsregels te 
ontwikkelen. Ook kan het gebruikmaken 
van een handreiking of rapport. Zo kan het 
bevoegd gezag bijvoorbeeld gebruikmaken 
van het rapport 'Financiële zekerheidstel-
ling voor milieuschade bij majeure risicobe-
drijven – Een model voor het categoriseren 
van majeure risicobedrijven'. Samen met de 
leden die door de verschillende omgevings-
diensten zijn aangemerkt als pilotbedrijven 
heeft de vereniging voorstellen gedaan 
voor een werkbare en proportionele aanpak 
van de vaststelling van de borgstelling. Aan-
gezien de pilot minimaal twee jaar in beslag 
neemt zal dit in 2025 ongetwijfeld verder 
uitgewerkt gaan worden.

Milieuverklaring en Afleverbon 
- Regeling bodemkwaliteit
De Regeling bodemkwaliteit is tegelijk met 
de Omgevingswet van kracht geworden, 
maar deze blijkt op een aantal punten 
niet praktisch ingevuld. BRBS Recycling is 
daarom initiatief genomen om veranderin-
gen voor te stellen. Intussen werden leden 
voorgelicht over hoe te voldoen aan deze 
nieuwe regels. Daartoe is een voorbeeld 
milieuverklaring opgesteld via een memo 
met aanvullende informatie. Dit was afge-
stemd met advocaten en RWS/Bodem+. Hier 
staan teksten in die de verantwoordelijk-
heid rond de kwaliteit van de producten 
minder sterk naar het bedrijf toe trekken.
Doelstelling voor 2025 is verdere adminis-
tratieve verlichting en verdere aansluiting 
bij de praktijk van gecertificeerde bedrijven. 
De lopende gesprekken geven aan dat hier 
nog steeds resultaat wordt verwacht, maar 
het gaat langzaam.

Wijziging Besluit 
melden afvalstoffen
In 2024 is een Wijziging Besluit melden 
afvalstoffen ter consultatie gepubliceerd. 
Dit besluit regelt dat de ontdoener ZZS 
moet melden aan de inzamelaar, maar 
dan alle ZZS bij alle afvalstromen. Ook al 
zitten deze stoffen niet in het afval. Verder 
moeten deze gegevens worden doorgezet 
in de keten als de bewerkte afvalstoffen 
worden geleverd. Getracht is aan het minis-
terie duidelijk te maken dat een dergelijk 
voorschrift meer nadelen dan voordelen 
heeft en aan het doel van beperking van 
ZZS voorbij schiet. Het heeft tot twee keer 
toe interventie van de kamer nodig gehad 
om het Ministerie te bewegen het besluit 
uit te stellen en met de sector in gesprek 
te gaan. Momenteel lopen de gesprekken 
nog: ook dit gaat erg langzaam.

REACH
REACH: als een afvalstroom einde-afval is 
dan komt REACH in beeld. Dit is regelgeving 
voor registratie van in producten aanwezige 
stoffen. Dit was tot 2024 geen probleem 
omdat recyclinggranulaten een uitzonde-
ringspositie hebben, zijnde een ‘Article’ 
(overigens ook een verdienste van de recy-
clingbranche in de periode 2006 – 2008 toen 
REACH van kracht werd). Nu is echter het 
ECHA (uitvoeringsorgaan voor REACH) tot 
de conclusie gekomen dat deze status niet 
terecht is. De gevolgen daarvan kunnen 
groot zijn. Daarom is in samenwerking 
met een 6 tal Europese brancheorganisaties 
(waar onder FIR) een actie op touw gezet 
om de EC tot andere gedachten te brengen. 
Hierbij is een ter zake kundige advocaat 
ingehuurd. Voorlopige uitkomst is dat de 
EC inziet dat het standpunt van ECHA tot 
ernstige nadelige effecten kan leiden voor 
de circulariteit van recyclinggranulaat in 
Europa en dat dit ongewenst is. Daarom 
heeft zij aangekondigd dat er een andere 
oplossing (een andere uitzonderingspositie) 
zal worden gezocht. Hoe dit precies gaat 
uitpakken is onderwerp voor 2025. Dit blijft 
van dus van zorg, maar extra aandacht is 
nodig voor afvalstromen die als gevaarlijk 
afval worden geduid omdat de EC hier geen 
duidelijkheid over heeft gegeven.

Veiligheid / Arbocatalogus
BRBS Recycling is één van de recycling-
brancheorganisaties die samen met NVRD, 
VA, BVOR en de sociale partners FNV, CNV, 
WENB en Het Zwarte Corps het bestuur van 
deze stichting vormen.
Met de Stichting Arbocatalogus Afvalbran-
che geven we invulling aan het bieden 
van maatregelen voor veilig en gezond 
werken in de afvalbranche. De Nederlandse 
arbeidsinspectie beschouwt de maatrege-
len in de Arbocatalogus met het status-
stempel Goedgekeurd als de ‘stand der 
techniek’. Dit houdt in dat de beschreven 
maatregelen in de Arbocatalogus haalbaar 
zijn en dat alle werkgevers in de branche 
hiervan aantoonbaar gebruiken moeten 
maken of werknemers minimaal hetzelfde 
beschermingsniveau moeten bieden met 
een andere methode als is beschreven in 
de Arbocatalogus.
Het bestuur van de Stichting Arbocatalo-
gus Afvalbranche heeft in 2024 éénmaal 
vergaderd. 

Omgevingswet

Regels binnen breken 
ter consultatie
Het Verzamelbesluit Omgevingswet 
2025 is ter consultatie gepubliceerd en 
daarin is opgenomen dat het bewerken 
van steen weliswaar in een gesloten 
ruimte moet plaatsvinden, maar dat 
bij het nemen van goede stofbestrij-
dingsmaatregelen, dit ook buiten is 
toegestaan. Met deze consultatie mag 
worden verwacht dat deze veranderin-
gen worden doorgezet. Aanvankelijk 
was het zo geregeld dat mobiel breken 
niet in gesloten ruimte hoeft te breken 
en de verwachting was dat er een ware 
exodus zou gaan plaatsvinden naar 
buiten de vergunde inrichtingen. Naast 
dat dit geen goed zou doen aan circu-
lair materiaalgebruik had de bouw van 
gesloten ruimte een miljardeninveste-
ring betekend voor de sector. Door deze 
interventie van BRBS Recycling wordt 
het gelijk speelveld rechtgetrokken en 
is veel geld bespaard.



Ketensamenwerking

Bouwmaterialenakkoord
Om circulair te kunnen bouwen, heb je 
voldoende en kwalitatief goed circulair 
materiaal nodig. Dat is er nu nog niet. 
Daarom gaat een brede groep ketenpar-
tijen samenwerken, onder regie van het 
ministerie van VRO. Ook BRBS Recycling is 
hierbij betrokken. Deze samenwerkings-
verklaring moet zomer 2025 leiden tot een 
bouwmaterialenakkoord.
De ministeries van BZK, Infrastructuur en 
Waterstaat (IenW), en Economische Zaken 
en Klimaat (EZK) ondertekenden samen 
met een grote groep brancheverenigin-
gen en ketenvertegenwoordigers op 22 
mei 2024 een samenwerkingsverklaring. 
In deze samenwerkingsverklaring spreken 
deze partijen af om inzichtelijk te maken 
welke randvoorwaarden nodig zijn om 
de verduurzaming te versnellen. Op basis 
hiervan zal er een bouwmaterialenakkoord 
komen, dat verduurzaming in stimuleert in 
de ketens van onder andere beton, staal, 
isolatie, gips en hout.
BRBS Recycling is betrokken bij dit akkoord 
en zal namens de inzamelaars, sorteerders 
en recyclers van bouw- en sloopafval actief 
meewerken aan het volledig sluiten van de 
kringloop van de gipsketen. 

Betonakkoord
Het Betonakkoord heeft met de betonsec-
tor en -keten de afgelopen vijf jaar al het 
huiswerk gedaan om grote stappen richting 
duurzaamheid te kunnen zetten. Het is nu 
aan de opdrachtgevers om de ambitieuze 
duurzaamheidsplannen op het gebied 
van CO2 reductie en verhoging van de cir-
culariteit op te nemen in hun contracten. 
Vanaf januari 2024 gaat een grote groep 
opdrachtgevers gezamenlijk de vernieuwing 
in de betonketen aanjagen met innovatieve 
marktpartijen. Uitgangspunt is dat de opge-
dane ervaringen en daarbij behorende 
prestatieverbeteringen van de koplopers 
2-3 jaar later de standaard worden voor de  
 
 

 
gehele markt (het peloton). Het Beton-
akkoord is in gesprek met de ministeries 
IenW en BZK om de prestatie-eisen voor 
het 'peloton' te harmoniseren en wettelijk 
te verankeren.
Voor BRBS Recycling is ondersteuning 
aan het Betonakkoord van groot belang 
voor de toekomstige en continue afzet 
van betongranulaat aan de betonsector. 
Grove schatting laten zien dat de inzet van 
hernieuwd betongranulaat in het afgelo-
pen jaar is verdubbeld naar ongeveer 1,5 
miljoen ton.

Ketenoverleg Gips
In de keten van circulaire gipsproducten wordt gipsrecyclaat gebruikt als grondstof 
voor hernieuwbare gipsproducten. Vanaf de tweede helft van de vorige eeuw zijn 
gipsproducten steeds vaker ingezet als licht en duurzaam bouwmateriaal. In renovaties 
en sloopprojecten komen deze gipsproducten meer en meer beschikbaar voor recycling. 
Na het sloopproces worden deze materialen verder gesorteerd en verzameld tot een 
kritische massa is bereikt en vervolgens afgeleverd bij gipsrecyclingbedrijven. Het 
gips wordt bij de gipsrecyclingbedrijven ontdaan van gebruiksverontreiniging en op 
specificatie gebracht voor acceptatie door de producenten van gipsproducten. 
Ondanks dat de ketenpartners gezamenlijk over veel specifieke kennis beschikken 
moet de gehele keten beter en meer gedetailleerd in beeld gebracht worden.
Samen met de Nederlandse Branche Vereniging Gips is BRBS Recycling een samenwer-
king gestart om closed loop recycling van gips van de grond te krijgen. Het consortium 
heeft een onafhankelijke procesbegeleider van Royal Haskoning/DHV aangesteld die 
dit proces zal gaan begeleiden.
Naar verwachting zal het project medio 2025 afgerond worden. 



Stakeholderdiscussies

GrondstoffenPoort
In 2024 heeft er geen GrondstoffenPoort 
plaats gevonden. Ondanks het succes van 
de editie van 2023 is besloten om pas in 
2025 weer een nieuwe GrondstoffenPoort 
te organiseren.

Recycling Forum
De Raad van Advies van BRBS Recycling, 
het Recycling Forum, is in 2024 één maal bij 
elkaar gekomen. Het Recycling Forum wordt 
gevormd door wetenschappers, (oud) poli-
tici en vakdeskundigen en geeft gevraagd 
en ongevraagd advies aan het bestuur van 
de vereniging. Ook adviseert het Recycling 
Forum het bestuur van de vereniging op 
strategisch vlak.
In 2024 zijn twee leden van het Recycling 
Forum afgetreden en zijn er twee nieuwe 
leden geïnstalleerd. Jessica van Eijs en 
Wouter Koenderman hebben afscheid 
genomen van het Recycling Forum terwijl 
Kiki Hagen en Ton van der Giessen beiden 
als nieuw lid zijn geïnstalleerd. 
Onderwerpen die door het Recycling Forum 
zijn besproken hadden onder andere 
betrekking op de situatie rondom plasti-
crecycling en de vele faillissementen die in 
dit marktsegment hebben plaatsgevonden, 

de rol van Uitgebreide Producenten Ver-
antwoordelijkheid binnen de Circulaire 
Economie alsmede de positieve bijdrage 
die een specifieke branchevereniging als 
BRBS Recycling kan leveren aan de politieke 
discussie omtrent hernieuwde grondstoffen 
en de ketenaanpak voor bouwmaterialen in 
het kader van het bouwmaterialenakkoord.

Het Transitieteam Circulaire Bouw Economie 
In 2019 is het Transitieteam Circulaire 
Bouweconomie gestart. Met een groep 
teamleden uit de gehele bouwsector, 
zowel overheid als bedrijfsleven, maakt het 
Transitieteam Circulaire Bouweconomie een 
eerste uitvoeringsprogramma om de circu-
laire ambities voor de bouw te realiseren.
Het Transitieteam CBE heeft sinds 2019 in 
verschillende samenstellingen gewerkt aan 
de fundamenten van een circulaire bouw-
economie. Het huidige Transitieteam werkt 
sinds medio 2024 aan de opschaling van 
de initiatieven voor circulair bouwen, en 
bouwt daarmee voort op de resultaten van 
het vorige Transitieteam. Dat heeft met het 
opleveren van het ‘Basiskamp’ eind 2023 de 
fundamenten voor de circulaire economie 
helpen leggen.
Na 5 jaar een actieve bijdrage te hebben 
geleverd aan het Transitieteam heeft BRBS 
Recycling het stokje doorgegeven.

De Circulaire Bouweconomie is een samen-
werking van overheid en markt. Het Transi-
tieteam Circulaire Bouweconomie werkt in 
opdracht van het kabinet aan 100% circulair 
bouwen in 2050.

VNO-NCW
In de Expertcommissies Circulaire Economie 
en Bodem en Water van VNO-NCW leverde 
BRBS Recycling ook in 2024 een aantal bij-
dragen die zowel de belangen van onze 
samenleving, het milieu en de economische 
situatie hielpen verbeteren.

Bevoegd gezag CI’s / OD’s
Het in 2023 door BRBS Recycling gestarte 
initiatief om in gesprek te gaan met certifi-
cerende instellingen en omgevingsdiensten 
over de kwaliteit en naleving in de puin-
breeksector is in 2024 gecontinueerd. Dit 
heeft mede geleid tot een discussie tijdens 
het Centraal Overleg van BRBS Recycling in 
juni op Sportcentrum Papendal.



Trainingen, cursussen 
en opleidingen
In 2024 heeft BRBS Recycling weer een 
mooi aanbod samengesteld van cursussen 
die zijn toegeschreven naar de dagelijkse 
praktijk van breker- en sorteerbedrijven. De 
docenten die voor de cursussen zijn geselec-
teerd hebben kennis van de werkwijzen en 
omstandigheden in de praktijk van breker- 
en sorteerbedrijven. Vandaar dat juist voor 
medewerkers van deze bedrijven de cur-
sussen een toegevoegde waarde hebben. 
Het aanbod bestaat uit onderwerpen die 
sectorspecifiek zijn en die niet al elders in 
de markt wordt aangeboden.
In verband met de inwerkingtreding van de 
Omgevingswet per 1 januari 2024 verzorg-
den Arjan Hol en Peter Broere op maandag 
29 januari 20 dinsdag 20 februari de cursus 
omgaan met de Omgevingswet voor de 
leden van BRBS Recycling. De volle zalen 
op beide dagen waren een teken dat dit 
onderwerp bijzonder leeft bij afval en recy-
cling bedrijven.
Gedurende de beide dagen werden de 
cursisten door de op dat moment bekende 
onderwerpen geleid. Na de introductie 
van de Omgevingswet volgende een rond-
gang langs de relevante thema’s zoals deze 
gelden voor milieubelastende bedrijven en 
bedrijven die slopen en mobiel puinbreken.
In totaal zijn er 7 dagen georganiseerd 
waarbij bijna 200 personen zijn opgeleid 
op het gebied van de BRL-2506, Acceptatie, 

CE-markering en Monstername en Labora-
toriumproeven en niet in de laatste plaats 
de gevolgen van de Omgevingswet.

FIR - Ontwikkelingen in Europa
Voor bouw- en sloopafval stonden in 2024 
twee onderwerpen centraal: einde-afval 
en REACH. Door de FIR is veel aandacht 
besteed aan deze zaken. Daarnaast heeft 
de Bouwproductenverordening definitief 
vorm gekregen in 2024. Door de Europese 
Commissie is gewerkt aan een revisie van de 
Kaderrichtlijn Afvalstoffen. Ondanks diverse 
pogingen is bij deze revisie geen aandacht 
besteed aan bouw- en sloopafval, de focus 
ligt geheel op textiel en voedselafval. Door 
de FIR worden wel gesprekken gevoerd met 
de Commissie in verband met de ontwikke-
ling van de “Circular Economy Act”.

De Europese Commissie is een onderzoek 
gestart naar einde-afval criteria voor recy-
clinggranulaat. Zulke criteria zullen de 
huidige, goed werkende nationale regeling 
vervangen. Ook in andere lidstaten bestaan 
al regelingen, er bestaat zorg dat moge-
lijke Europese criteria een negatief effect 
kunnen hebben. Vanuit de sector wordt 
de ontwikkeling dan ook met argusogen 
bekeken. Zodra een afvalstof de afvalstatus 
verlaat, valt deze onder REACH regelgeving. 
Recyclinggranulaat is echter uitgezonderd 
van de verplichting voor registratie, aange-
zien het een “voorwerp” vormt. Deze situ-
atie wordt algemeen erkend. Het Europese 
Chemical Agency (ECHA) heeft echter recent 
geconcludeerd dat recyclinggranulaat geen 
voorwerp vormt (maar een stof of een 
mengsel van stoffen). Deze interpretatie 
zou ernstige gevolgen hebben voor de recy-
clingsector, door de FIR is een consortium 
van verenigingen gestart dat in het verweer 
is gekomen. Tot nu toe heeft dit alvast tot 
resultaten geleid, samen met de Europese 
Commissie en lidstaten wordt nu naar een 
oplossing gezocht om recyclinggranulaat 
buiten de registratieplicht te houden.

Alle Europese ontwikkelingen zijn tijdens de 
jaarlijkse bijeenkomst van de FIR besproken, 
ditmaal waren de Duitse collega’s in Berlijn 
gastheer.
Overigens is er met succes bijgedragen aan 
een initiatief van leden van BRBS Recycling 
om te komen tot de einde-afvalstatus van 
kalkzandsteengranulaat. Dit is een goed 
voorbeeld dat mogelijk goed doet volgen.

Landelijk Monitoringsoverleg 
Teerhoudend Asfalt 
Publiek-private samenwerking zoals het 
LMO TAG vraagt soms het uiterste van deel-
nemende partijen, maar altijd weer blijkt 
dat de inspanningen meer dan de moeite 
waard zijn. Een van de constante factoren 
binnen het dossier teerhoudend asfalt (TAG) 
is consistent overheidsbeleid, waardoor 
thermische reinigers blijven investeren. 
Nationaal en internationaal wordt dit beleid 
en recyclingbedrijven van TAG als voorbeeld 
ge(r)noemd. Een sector waarin uit een ZZS 
95 % hernieuwbare grondstoffen voor de 
circulaire economie wordt teruggewonnen 
en de vrijkomende energie nuttig wordt 
gebruikt. Toch was de oogst in het jaar 2024 
magerder dan gehoopt. 
Voor verscherping van het Afvalplan asfalt 
in het Circulair Materialenplan vond de 
sector een gewillig oor bij RWS Leefomge-
ving. Teer in = Teer uit heet het nu. Daarmee 
behoort gedrag van ondernemers, die hun 
zorgplicht niet nakomen, tot het verleden 
en weet de sector inmiddels via het Woo-
verzoek van afgelopen jaar ook waar de 
hiaten zich bevinden. In 2024 werden door 
het LMO TAG weer circa 75 bestekken van 
werken met TAG gescreend. Bij 25 hiervan 
werd de gemeente aangeschreven en gead-
viseerd de bestektekst aan te passen om 
zeker te krijgen d at hun TAG thermisch 
gereinigd wordt. Desondanks werd in 2024 
meer dan 20% van al het vrijkomende 
kankerverwekkende TAG (> 250 miljoen 
kg!) ongereinigd geëxporteerd met alle 
negatieve gevolgen voor mens en milieu. 
Met het bij de Raad van State extreem lang 
uitblijven van de bodemprocedure inzake 
de ILT-IBAS rechtszaak was het voor de 
sector dan ook doorbijten. Menigeen vraagt 
zich af of hiermee niet langzamerhand de 
rechtsstaat in het geding is. 
Dank aan Saskia Borgers, die helaas al na 1,5 
jaar begin 2024 de voorzittershamer moest 
neerleggen. Gelukkig kon deze direct en 
weer zeer voortvarend door de voor het 
LMO TAG oude bekende Jan Storm ter hand 
genomen worden. 
In 2025 zal het LMO TAG invloed gaan 
uitoefenen op de Europese regelgeving 
en is overleg gepland met de inspecteur-
generaal van ILenT om export van de ZZS 
TAG drastisch in te dammen. 




